
ایجاد عدالت فضایی و توزیع متناسب خدمات در شهر  
 بهره برداری و کلنگ زنی 4 طرح ترافیکی، عمرانی و فرهنگی با اعتبار 474 میلیارد ریال 

در منطقه 12 شهر اصفهان

شهردار اصفهان در آیین بهره برداری از فرهنگ سرای دکتر  محمدباقر کتابی مطرح کرد:

نســل فردا: نخســتین برنامه از ســری 
برنامه های »هر یکشــنبه یک افتتاح« در 
منطقه 12 شــهرداری اصفهــان با حضور 
شــهردار اصفهان، رئیس و اعضای شورای 
اسلامی شهر اصفهان و جمعی از شهروندان 
برگزار شد. در این آیین فرهنگ سرای دکتر 
کتابی در زمینی به مساحت ۳۳۷ مترمربع 
و زیربنــای ۷۵۰ متر مربــع در دو طبقه با 
هزینه 11 میلیارد ریال به بهره برداری رسید. 
زنده یاد دکتر محمدباقر کتابی، مفسر قرآن 
و نهج البلاغه و مثنوی پژوه برجسته کشور و 
اهل اصفهان بود. همچنین عملیات اجرایی 
خیابان آرمان به طول ۶۰۰ متر و عرض ۳۰ 
متر با هزینه آزادسازی ۳۶۰ میلیارد ریال و 
اجرای 28 میلیارد ریال آغاز شد. احداث این 
خیابان بیش از 2۰ سال مطالبه مردم محله 
ناصرخسرو و امیرالمؤمنین منطقه 12 بوده 
است. افتتاح ادامه خیابان محمدباقر حکیم 
به طــول ۳۵۰ متر و عــرض2۰ متر، دیگر 
پروژه منطقه 12 شــهرداری بود که برای 
انجام عملیات اجرایی آن 11 میلیارد ریال و 
برای آزادسازی آن ۵۵ میلیارد ریال اعتبار 
صرف شده است. ادامه خیابان فرعی نهم به 
طول ۳۰۰ متر و عرض 2۰ متر نیز با صرف 
هزینه ای افزون بر 9 میلیــارد ریال در این 

منطقه به بهره برداری رسید.
وعده هایی که محقق شد

قدرت اله نوروزی شهردار اصفهان 
در حاشــیه این آیین با بیــان اینکه از این 
پس برنامه های »هر یکشنبه یک افتتاح« 
در مناطــق مختلف شــهر اصفهــان و در 
ادامــه برنامه های اصفهان در مســیر امید 
اجرا می شــود، اظهار کرد: تلاش می کنیم 
این برنامه ها در شــرایط کرونــا با رعایت 
فاصله گــذاری و پیش بینی شــرایط لازم 
برگزار شــود. این برنامه ها در منطقه 12 با 

افتتاح و کلنگ زنی چند پروژه کلید زده شد، 
در این منطقه فرهنگ سرای دکتر کتابی، 
خیابان آیت اله حکیــم و خیابان نهم فرعی 
با حضور مردم افتتــاح و خیابان آرمان نیز 
کلنگ زنی شد. وی تصریح کرد: خوشبختانه 
قول هایی که به شهروندان داده شده در موعد 
مقرر عملیاتی می شــود. به عنوان مثال دو 
خیابان از چهار طرح امروز که بهره برداری و 
کلنگ زنی شد، مواردی بود که شهروندان در 
ملاقات مردمی منطقه 12 درخواست کرده 
بودند و در این مدت محقق شد. وی با اشاره 
به کلنگ زنی خیابان آرمان ملک شهر گفت: 
مدیر منطقه 12 با تلاش بسیار مسیرهای 
اجرای این خیابان را آزاد کــرده و از امروز 
اعلام شد که ظرف سه ماه اجرای این پروژه 
به پایان برسد. مردم نیز باید مدیریت شهری 
را در مسیر اجرای پروژه برای آزادسازی های 
احتمالی باقی مانده کمــک کنند تا هر چه 
سریع تر خیابان آرمان در اختیار شهروندان 
قرار گیرد. شــهردار اصفهان رضایت مردم 

را بهترین تشــویق برای مدیریت شــهری 
ذکر کرد و افزود: مردم منطقه از اجرای این 
پروژه ها خرسند بودند و از مشکلات قبل از 
اجرای این پروژه ها سخن می گفتند و از اینکه 
این موانع رفع، خیابان ها آسفالت و پیاده روها 
ساماندهی شــده ابراز رضایت می کردند. 
شهردار اصفهان با بیان اینکه افتتاحیه ها به 
معنای ارائه یک خدمت مناسب برای زندگی 
بهتر و ایجاد آســایش و آرامش برای همه 
شهروندان است، تصریح کرد: پروژه هایی که 
از امروز تا پایان سال قرار است هر یکشنبه 
به بهره برداری برســد پروژه هایی اســت 
که رفــاه را برای مردم یــک گام جلو برده، 
 توسعه را تقویت و امید را در دل مردم زنده

 می کند.
پروژه های شهری یکی پس از   
دیگری به بهره برداری می رسد

رئیس شورای اسلامی شــهر اصفهان نیز 
در حاشیه این مراسم در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: پروژه های شهری با وجود همه 

ســختی های موجود اقتصادی یکی پس از 
دیگری مورد بهره برداری قرار می گیرد و به 
مردم عزیز قول می دهیم به سمت سرزندگی 

بیشتر شهر پیش برویم.
علیرضا نصــر تصریــح کــرد: امیدواریم 
علاوه بر افتتاح پروژه هایی که در دســتور 
کار قرار گرفته و باعث امیدبخشــی مردم و 
اعتمادافزایی میان آن ها می شود شرایط به 
گونه ای رقم بخورد که برنامه های اجتماعی 
و فرهنگی را در کلیه محلات مناطق 1۵گانه 
از سر بگیریم و با برگزاری برنامه های جشن 
و نشــاط، مردم را از حالت روحی که در آن 

گرفتار آمده اند تا حدودی رها کنیم.
وی اضافه کرد: عزم مدیریت شهری بر آن 
است تا در ســایه وحدت، همدلی و تعامل، 
به خدمت به مردم فکر کرده و کارهای شهر 
را پیش ببریم، انسجام در مدیریت شهری 
کاملًا مشهود و ملموس است و نتیجه این 
موضوع عاید مردم می شــود و اکنون تمام 
تمرکز مدیریت شــهری باید مصروف امور 

اصلی شهر باشد.
افتتاحیه هــا به مــردم امید   

می دهد
رئیس شورای اســلامی شهر اصفهان ادامه 
داد: علاقه داشــتیم برنامه های متمرکز و 
با حضور جمع بســیاری از مردم مناطق در 
افتتاحیه های خود داشته باشیم، اما با وجود 
شــرایط کرونا باید پروتکل های بهداشتی 
را در برنامه ها نیز رعایــت کنیم. امیدواریم 
با بهتر شدن شــرایط، برنامه های افتتاحیه 
در ســالن های مختلف شــهر با حضور هر 
چه بیشتر مردم برگزار شــود. چراکه این 
افتتاحیه ها به مردم امید می دهد. وی با بیان 
اینکه 2۰۰ محله در شــهر اصفهان وجود 
دارد، تاکید کرد: با تشخیص مدیران مناطق، 
کمبودها و نیازهای محــلات در بودجه در 
نظر گرفته می شود و پروژه ها متناسب با نیاز 
مردم آن محلات طراحی می شود. نصر تاکید 
کرد: روز جمعه به اتفاق معاون سازمان برنامه 
و بودجه کشور از پروژه های کلانشهر اصفهان 
مانند مرکز همایش های بین المللی، پل های 
سردار سلیمانی،  تقاطع غیرهمسطح آفتاب، 
۵ کیلومتر بزرگراه فرزانگان و نمایشــگاه 
بزرگ اصفهــان و... بازدید بــه عمل آمد. 
این پروژه ها از پروژه های شــاخص شهری 
هســتند و امیدواریم تا پایان ســال شاهد 
افتتاح چند مــورد از این پروژه ها باشــیم. 
پروژه های مهم منطقه ای و پروژه هایی که 
بیشــتر حالت محله محــوری دارد از دیگر 
 برنامه هایی اســت که در شهر اصفهان اجرا

 می شود. 
وی ایجاد عدالت فضایی و توزیع متناســب 
خدمات در شهر را از سیاست های مدیریت 
شهری ذکر کرد و افزود: باید به گونه ای عمل 
کرد تا دیگر شاهد هیچ محله محرومی در 

شهر اصفهان نباشیم.

ایران بزرگ ترین تولید کننده 
مواد اولیه دارویی می شود

ایرنا: وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی 
گفت: با ظرفیت علمی دانشمندان ایرانی و مواد 
مورد نیاز برای تولید مواد اولیه دارویی، ایران در 
آینده نزدیک بزرگ ترین تولید کننده مواد مؤثره 

دارویی در خاورمیانه می شود. 
سعید نمکی در مراسم افتتاح نخستین شهرک 
تولید مواد اولیه دارویــی خاورمیانه در اراک که 
به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شــد، افزود: با 
وجود تولید ارزان مواد پتروشیمی در ایران مانند 
بنزن که تولید اینترمدیت های تولید دارو کاربرد 
دارند، ظرفیت بزرگی در تولید مواد اولیه دارویی 
در ایران وجود دارد در حالی که این مواد به ارزانی 
به کشورهایی مثل هند و چین صادر می شود و با 
ارزش افزوده 2۰ تا ۵۰ برابری به ایران بر می گردد. 
این ظلم بزرگی است که با وجود ظرفیت تولید 
مواد اولیه دارویی رخ می دهد و یکی از آرزوهای 
دیرینه من این است که مواد در ایران تولید شود و 

با ارزش افزوده 1۰۰ برابری صادر شود.

 تأخیر در موالید کشور 
باید جبران شود

ایرنا: عضو تشخیص مصلحت نظام گفت: موضوع 
موالید و افزایش جمعیت با جوان ماندن جمعیت 
کشور و تولید موالید امکان پذیر است که تأخیر در 

این زمینه باید جبران شود.
 علی آقامحمدی در حاشــیه جلســه شــورای 
اجتماعی وزارت کشــور افــزود: در درجه اول 
تغییر موالید باید با تغییر نگرش همراه شود. در 
این زمینه رسانه ها، آموزش عالی، مباحث مطرح 
شــده در جامعه و انجمن هایی که در این زمینه 
صحبت می کنند، بسیار مهم هستند تا بتوانند 
اقناع اجتماعی برای افزایش جمعیت ایجاد کنند 
به نوعی که تمام افراد جامعه در این زمینه مسئول 
باشــند؛ در واقع تولید موالید یک وظیفه کفایی 

برای جامعه مطرح شود.

رزرو پیش از ورود به طرح 
ترافیک نداریم

باشگاه خبرنگاران جوان: رئیس کمیسیون 
عمران و حمل و نقل شــورای شــهر تهران در 
واکنش به انتشار برخی اخبار مبنی بر اجرای رزرو 
پیش از ورود به محدوده طرح ترافیک گفت: بسته 
ترافیکی پایتخت با توجه به شرایط کرونایی تهران 
تهیه و به تصویب شورای ترافیک رسید و باید به 
این نکته تاکید کنم که در بســته مصوب سقف 
ورود به محدوده طرح ترافیک )1۰۳ هزار خودرو 

در روز( برداشته شده است. 
محمد علیخانی افــزود: ما در بســته ترافیکی 
پایتخــت برای اقشــار خاص ماننــد رانندگان 
تاکســی های اینترنتی و پرســتاران تردد های 
رایگان قرار دادیم که اگر می خواستیم سقف مجاز 
ورود به محدوده طرح ترافیک را در نظر بگیریم با 

مشکل مواجه می شدیم.

 جان باختن زن دوچرخه سوار 
در بزرگراه حکیم

پارسیک: مدیر واحد توسعه سیستم های حمل 
و نقل پاک شــهرداری تهران درباره علت جان 
باختن یک زن دوچرخه سوار در بزرگراه حکیم 
توضیحاتی داد. یعقوب آزاده گفت: متأسفانه یک 
زن دوچرخه سوار در مسیر غرب به شرق بزرگراه 
حکیم بعد از شــیخ فضل اله رکاب می زد که در 

حادثه تصادف جان خود را از دست داد. 
مدیر واحد توسعه سیستم های حمل و نقل پاک 
سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران 
افزود: مدیریت شــهری هیچ گاه شــهروندان را 
به رکاب زنی در بزرگراه ها تشــویق نمی کند و 
ایمن سازی و ایجاد مسیر دوچرخه در معابر درجه 

یک مناطق انجام می شود.

 توافقات باطل در قرارداد
 کار کدامند؟

شهر خبر: وحید حاجی زاده کارشناس حوزه 
اختلافات کارگــری و کارفرمایی اظهار کرد: 
مدیران و کارفرمایان باید توجه داشته باشند 
که برخی از توافقات حتی اگر با رضایت کارگر 
هم باشد، باطل اســت و قابل اجرا نیست. او با 
بیان اینکه اکثر جرائــم و مجازات های حوزه 
روابط کار متاســفانه به دلیل همین توافقات 
باطل است، افزود: ساعت مازاد به ساعات قانونی 
کار هفتگی )۴۴ ساعت( بدون پرداخت اضافه 
کاری به کارگران باطل است. حاجی زاده ادامه 
داد: توافق به اینکه کارگر در طول مدت قرارداد 
کار حق استفاده از مرخصی استحقاقی خود 
را ندارد )حق با رضایت کارگر در قرارداد کار( 
باطل است. او با بیان اینکه عدم استفاده کارگر 
از تعطیلی هفتگی خلاف قانون و از شرط باطل 
قرارداد کار است، افزود: پرداخت حقوق روزانه 
کمتر از حداقل های قانونی هر ســال )حتی با 
رضایت یا درخواست کارگر به صورت کتبی( 
باطل است. این کارشــناس حوزه اختلافات 
کارگــری و کارفرمایی بیان کــرد: همچنین 
پرداخت حق بیمه به صورت نقدی به کارگران 
باطل است و جرائم سنگین تأمین اجتماعی را 

در برخواهد داشت.

کوتاه از جامعه
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عبارت یا اصطلاح کار چاق کن یا بهتر است که 
گفته شود، »شارلاتان ها« موضوعی است که در 
امور اداری و خدماتی و گیر و گرفتاری های مردم، 
از زمان های گذشته تا امروز، هنوز دارای رونق و 
رواج است و مجریان این امر ناخداپسندانه، دارای 
درجات بالا از ارتباطات و اطلاعات و فناوری های 
جدید هســتند که با شــاخک های حسی و با 
استفاده  بهینه از حواس شش گانه، خود را از میان 
آب و آتش عبور می دهند و به سر منزل مقصود 
می رسند. آن ها کارشناس هایی خبره و زرنگ و 
هوشیار هستند و در تیراندازی تیرشان به خطا 
نمی رود و پیوسته با امور اجتماعی و اقتصادی در 
ارتباطند و نبض چگونگی ها و بازارها را در دست 
دارند. ابتدا آنچه که به نظر متبادر می شود، علل 
و انگیزه ها و ریشه هاست که تا حد امکان به آن 
پرداخته خواهد شد و نگارنده می کوشد تا با تکیه 
بر واقعیت های عینی و شاهدات خود، به شرح آن 
بپردازد و ما وقع را آنچنان که دیده است بر زبان 
بیاورد. بنابراین می توان گفت: یکی از اصلی ترین 
علت ها در پیدایش و فعالیــت کارچاق کن ها، 
در همه زمان هایی که گذشــت نابسامانی های 
اجتماعی و اقتصادی و عدم نظارت و کنترل در 
امور است که در این شیوه، نه فقط کارچاق کن ها 
که انواع فعالیت های نابرابر و نامشــروع وجود 
داشــته و دارد که هم باعث پیدایش و تحمل و 
هم توجیهــات قانونی می شــود و از این طریق 
این افراد که هر کدام به جایی وصل هســتند، 
از هر نوع پیگرد، در امــان و مصونند و عملکرد 
آن ها به عنوان یک جریان پذیرفته شده و مقام 
و موقعیت خود را حفظ کرده است. این زمان با 
توجه به تغییرات در نوع زندگــی و ابزارها، این 
امتیاز از بیرونی ها و افــراد غیرخودی گرفته و 
خودی ها سکان هدایت و اجرای آن را در دست 
گرفته انــد و در واقع نهادینه شــدن آن تثبیت 
شده است. این گونه اســت که کارچاق کن ها یا 
واسطه ها  آشــکارا قانون را دور می زنند و نشان 
می دهند که روابط بر ضوابط مقدم است. لذا این 
جماعت خیراندیش همچنان به رتق و فتق امور 
همت می گمارند و این اجــازه و اختیار را دارند 
که از خط قرمز عبور کرده و متقاضیان خود را از 
فراق به وصال برسانند. اکنون حوزه استحفاظی 
و قلمرو این عزیزان بیش از گذشته وسعت پیدا 
کرده است، آنچنان که کمتر اتفاق می افتد که 
درخواســتی بر زمین بماند که ما در این رشته 
دارای سابقه ای طولانی و درخشان هستیم. هر 
چند بســیاری از بزرگان و دانایان علم و ادب و 
سیاست و هنر و اهل اندیشه و خرد، با زبان طنز یا 
با آثار مکتوب خود به وجود آن اعتراض کرده اند، 
اما قدرت مافیایی این افراد به سرکوب و سرپوش 
گذاشتن بر آن، پرداخته است و در همین ارتباط 
میان موافقان و مخالفان آن هنوز ستیز و کدورت 
است. در این قســمت از زبان نویسنده معروف 
و صاحب نام کشور ترکیه، »عزیزنسین 191۵ 
تا 199۵ م« موضوع را پــی می گیریم که بر آن 
اشراف وافر داشت و از دغدغه های او بود و بسیار 
وقت گذاشت و پای فشرد و کتاب های زیادی در 

چگونگی شکل گیری و اجرای آن نوشته است. 
او بــا حضــور خــود در ادارات و موسســات و 
شرکت های دولتی و غیردولتی به نحوه عملکرد 
این افراد نزدیک شــد و  انگیزه هــا و علت ها را 
بررسی و برملا کرد. شــاید بتوان گفت: یکی از 
کسانی که در این زمینه بیشترین اقدام را انجام 
داده است، اوست که روابط این افراد و ترفندهای 
زیرکانه آن ها را شناســایی و با طنــز گزنده و 
نیش دار خود، مسببان و عوامل دست اندرکار با 
بالادست ها را افشا کرد؛ آنچنان که می گوید: ۵2 
سال دارم اما ۵۳ کتاب نوشته ام که همین موضوع 
و زیرمجموعه های مربوط به آن را در بر می گیرد. 
لذا برداشــتن موانع از بالا به پایین، تســلط بر 
چگونگی ها، خرید و فروش موضوعات گوناگون، 
روابط اداری و خدماتی و ... از تخصص های این 

جماعت است.
قصه  کارچاق کن ها، امروزه بــا وجود تنگناها و 
فشارهای اجتماعی و اقتصادی و درگیری های 
جانبی و حوادث تلخ و بهره برداری های نامشروع، 
صدور مجوزهای غیراصولــی، دخالت در امور 
اســتخدامی و اداری، عزل و نصب ها، توجیه و 
تبرئه  مجرمان با انواع جرائم، گشایش اعتبارات 
ناکارآمد و... خود به جریانی تبدیل شده است که 
بسیاری از امور اجرایی را مدیریت می کند و از این 
طریق انواع آلودگی و ناامنی به بطن جامعه انتقال 
می یابد. پس موضوع جدی و قطعی است و برای 
ما راهی جز تشخیص ها و انتخاب ها و حضورهای 

واقع گرایانه وجود نخواهد داشت.

یادداشت

تابستان امسال گرم تر از حد نرمالکرونا فرصت یک انتخاب را به ما داد
مهر: وزیر آموزش و پرورش در نشست مشترک با معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری که در اردوگاه شهید باهنر برگزار شد، 
گفت: هر آینده ای ساخته می شود از دل آموزش و پرورش است. تبیین در نهادها نیازمند تصحیح جریان یادگیری است. تحول 

در هیچ بخشی رخ نمی دهد مگر اتفاق اصلی در حوزه یادگیری رخ بدهد. 
وی ادامه داد: آینده روشن در حوزه های اقتصاد و فرهنگ و... نقطه عزیمتش اینجاست. در کنار آموزش و پرورش دیگرانی هم 
هستند که در ساختن نسل آینده دخیل هستند، اما ما آدم ها را در بهترین دوران زندگی شــان و در برنامه ای منظم در اختیار 
داریم. حاجی میرزایی بیان کرد: خیلی اتفاقات در اثر کرونا رخ داد و فرصت یک انتخاب را به ما داد تا عادت های منجمد شده را 

به هم بریزیم.

ایسنا: رئیس سازمان هواشناسی کشور با اشاره به اینکه تابستان گرمی در راه کشور است، گفت: تابستان امسال دمای کشور 
نسبت به میانگین بلندمدت افزایش می یابد و پیش بینی می شود که در استان های آذربایجان غربی، ایلام و چهارمحال و بختیاری 

1.1 درجه بالاتر از حد نرمال باشد. 
سحر تاجبخش در نشست خبری سازمان هواشناسی با اشاره به اینکه از ابتدای سال زراعی جاری تاکنون بارش های خوبی در 
کشور اتفاق افتاده اما بارش ها نسبت به سال گذشته کمتر بود، اظهار کرد: به طور کلی میزان بارش های سال جاری زارعی بیشتر از 
حد نرمال است و پیش بینی می کنیم که در سال زراعی جاری، تمام منابع آبی کشور از طریق این بارش ها تأمین شود. وی گفت: 

بیشترین بارش های سیل آسا در بازه زمانی اسفند 98 تا فروردین 99 رخ داد.

فرماندار ری:

 باید تمام معضلات زیست محیطی شهرستان 
در چارچوب قانون حل و فصل شود

 الهام تکیه / گروه جامعه: فرماندار ویژه شهرستان 
ری گفــت: در چارچــوب قوانیــن می توانیــم تمام 
معضلات زیست محیطی را حل و فصل کنیم. حسین 
توکلی کجانی در گرامی داشت هفته محیط زیست بیان 
کرد: اولویت هر جامعه بحث محیط زیست است که در 
هر جامعه ای توسعه پیدا کرده و موجب آرامش در آن 
اجتماع شده اســت. لذا اگر در راستای این اهداف گام 
برداریم شاهد توســعه پایدار خواهیم بود. وی افزود: 
مسئله زیست محیطی می تواند یک منطقه را احیا کند، 
لذا می توانیم با اتخاذ تدابیر بهنگام آن را برای آیندگان 
حفظ کنیم. محیط زیست در تمام دستگاه ها و نهادها 
باید مدیریت تا با این کار سلامت مردم تضمین شود. 
فرماندار ویژه شهرستان ری گفت: در چارچوب قوانین 
محیط زیســت برای احیای رود، رودخانه و مســائل 
زیست محیطی کوشا باشــیم. در حوزه هوای پاک با 
اختیارات لازم در کشور به خوبی موضوعات پیگیری 
می شود. اولویت های ما در کشور شاخص های محیط 
زیستی است که با بررســی آن بسیاری از مسائل حل 

و فصل خواهد شــد. وی اشاره داشــت: مشکل اصلی 
هوای پاک بحث خودرو است. اگر صنعت ما به جایی 
برسد که دارای قوانین باشیم و محیط زیست پیوست 
آن شود، دیگر مشکل آلودگی هوا را نخواهیم داشت. 
چون هنگامی کــه خودرویی طبق اســتانداردهای 
محیط زیســتی تولید و بنزین با کیفیت ارائه شــود، 
مشکلی در این حوزه پیش نخواهد آمد. وی خاطرنشان 
کرد: با خودکفایی در کنار هم بایســتیم و با استاندارد 
لازم به رشد صنعت برسیم. از خانه باید فرهنگ سازی 
آغاز شــود و به اجتماع نفوذ کند. وی با اشاره به اینکه 
شــهرری عمده بارگذاری های تولید صنعتی اســت، 
گفت: شــهرری جایگاه بزرگی برای کشــاورزی بود 
ولی به مراتب صنعت جایگزین شد. برخی از محورها 
به صورت کارگاهی شــروع به کار کردند و در بعضی 
از نواحی نیز شــهرک های صنعتی به وجــود آمدند. 
توکلی کجانی یادآور شد: شهرستان ری در طول زمان 
جایگاهی برای سرریز مشــکلات تهران شد به طوری 
که مشکل پسماندسوزی مرکز آرادکوه، تمام بخش ها 

و شهرهای این شهرستان را تحت الشعاع قرار داد. اگر 
این مرکز در گذشــته ایجاد نمی شد، خیل عظیمی از 
مشکلات زیست محیطی به وجود نمی آمد و اکنون نیز 
این مرکز باید کارهای به روز و علمی تری انجام دهد. 
فرماندار ویژه شهرستان ری تصریح کرد: متاسفانه از 
شمال شهر به سمت شهرری ورود آب های سطحی به 
روان آب ها را شاهدیم که این معضل باید توسط وزارت 
نیرو پیگیری شود. آلودگی خاک در اطراف واحدهای 
نفتی خوشــبختانه در حال پیگیری اســت چون از 
سیســتم های پایش لحظه ای برخوردارند. وی اظهار 

کرد: معضلات زیست محیطی شهرستان شامل: مراکز 
بازیافت غیرمجاز زباله، پسماندسوزی، چربی سوزی، 
بوی نامطبوع مســیر فــرودگاه امام خمینــی)ره( و 
تخریب اراضی ملی است که با افتتاح دفتر حفاظت از 
محیط زیست در بخش فشافویه و وجود بازرسان عدم 
ورود پسماند به شهرســتان ری را کاهش داده است. 
توکلی کجانی در پایان گفــت: اتوبوس های دودزا در 
مراحل مختلف باید به روزرسانی شوند که شهرداری 
تهران حتماً باید برای جلوگیری از افزایش شــاخص 

آلایندگی در شهرری برنامه ویژه ای داشته باشد.

شهریروانشناسی

باشگاه خبرنگاران جوان: مهرداد ثابت روانشناس، در رابطه با آموزش مهارت نه گفتن به کودکان اظهار کرد: 
نه گفتن، مهارتی است که فرد باید بتواند در مقابل درخواست نابه جا، غیرمنطقی یا غیراخلاقی دیگران از کلمه 
»نه« استفاده کند. وی بیان کرد: پاســخ منفی به معنای رد کردن خواسته های طرف مقابل، ایده ها، آرزو ها و 
برآورده نکردن اولویت های طرف مقابل است، به همین خاطر به ندرت اتفاق می افتد که فرد مقابل از شنیدن 
پاسخ منفی خوشحال شود و این موضوع هم طبیعی است، چرا که برخی از افراد انتظار چنین پاسخی را ندارند. 
این روانشناس تصریح کرد: افرادی که قدرت نه گفتن به دیگران را ندارند، همواره در روابط درون و بین فردی خود 
با دیگران با مشکل روبه رو می شوند تا جایی که از ارتباط خود احساس امنیت و رضایت نمی کنند. ثابت با اشاره به 
تجربه موفق افرادی با عزت نفس بالا گفت: تجربه افرادی که از عزت نفس و احساس ارزشمندی بالایی برخوردار 
هستند نشان می دهد که توانایی نه گفتن و به عبارتی پاسخ مثبت ندادن، یکی از پیش نیاز های ضروری برای 
دستیابی به ارتباطی سازنده با طرف مقابل است. وی ادامه داد: ما به کودکانمان محدودیت ها و باید ها و نباید ها 
را آموزش می دهیم بدون آن که آن ها را با حقوقشان آشنا کنیم و از آن غم انگیزتر این است که در مناسبت های 
اجتماعی صحبت کردن از »حقوق« به نوعی بی ادبی تلقی می شود و مورد سرزنش والدین قرار می گیرد. به طور 
مثال کودکی که از بوسیدن پدربزرگ خود امتناع می کند در اغلب موارد با سرزنش والدین خود روبه رو می شود، 
این در حالی است که یکی از حقوق کودکان بر والدین، آموزش مهارت نه گفتن است که آن ها می توانند با آموزش 
و تمرین، این مهارت را به کودکان خود بیاموزند. ثابت تصریح کــرد: افرادی که از عزت نفس بالایی برخوردار 
نیستند تمایل دارند که دیگران را خوشحال و راضی نگه دارند. از این رو، هنگامی که به طرف مقابل خود پاسخ 

منفی می دهند، لحظات بسیار سختی را تجربه می کنند؛ به طوری احساس معذب بودن و خجالت می کنند.

خبرآنلاین: رئیس شورای شهر تهران دلیل آتش سوزی های سریالی پایتخت را اعلام کرد. محسن هاشمی در 
جلسه علنی شورای شهر درباره راه اندازی بوستان ارتش در پایتخت،  اظهار داشت: از شهردار تهران و ارتش برای در 
دسترس قرار گرفتن پادگان ۰۶ به شهروندان جهت استفاده به عنوان بوستان تشکر می کنم و اعضای شورای شهر 
هم در کنار شهرداری در این راستا اقدامات مؤثری انجام داده اند. وی به انجام برنامه های اولویت محور تحقق پذیر 
اشاره کرد و گفت: باید این برنامه ها مطابق با برنامه سوم توسعه پیش رود. رئیس شورای شهر تهران با بیان اینکه تا 
رسیدن به ماه مهر حدود چهار ماه فاصله داریم، گفت: این مدت زمان مناسبی است که ناوگان حمل و نقل عمومی 
توسعه یابد. چرا که در غیر این صورت همزمان با بازگشایی مدارس و وجود کرونا با ازدحام زیاد جمعیت و شدت این 
بیماری مواجه خواهیم بود. هاشمی تاکید کرد: چهار ماه فرصت است که ناوگان حمل و نقل عمومی توسعه یابد و 
شهرداری باید در این زمینه فعال تر برخورد کند. وی خاطرنشان کرد: در سال باقی مانده به نظر می رسد که فرصت 
و منابع برای اجرای همه طرح ها وجود نداشته باشد ولی اگر شهرداری بتواند در چند حوزه کلیدی موفق عمل کند، 
می تواند به نوعی نماد دستاوردهای این دوره از منظر افکار عمومی تلقی شود. رئیس شورای شهر تهران گفت: در 
حوزه نخست توسعه و نوسازی ناوگان حمل و نقل عمومی از طریق تأمین اتوبوس و واگن مترو است و اولویت دیگر 
فعالیت مجدد در ســاخت مترو بوده که با توجه به رکودی سه ساله در ساخت مسیرهای جدید عملیات احداث 
خطوط 8 و 11 باید به سرعت آغاز شود. هاشمی همچنین در واکنش به آتش سوزی های سریالی بوستان های 
پایتخت گفت: آتش سوزی ها دلیل مشخصی دارد و آن میزان بارش های امسال بود که موجب رشد علف ها و گیاهان 
خود رو شد و در ادامه با گرم شدن هوا و خشک شدن علف ها ما شاهد این هستیم که با کوچک ترین جرقه ای باعث 

ایجاد آتش سوزی در فضای سبز می شود.

مهرداد ثابت روانشناس:

نه گفتن؛ مهارتی که از کودکی باید آموزش داده شود
رئیس شورای شهر تهران:

راز آتش سوزی های سریالی پایتخت فاش شد


